



Intramural Ice Hockey Officiating: A Case Study

Wade D. Gilbert, Pierre Trudel and Gordon A. Bloom
University of Ottawa

The purpose of this study was to develop a portrait of university intramural ice hockey officiating during competition. Over a two year period, various sources of evidence were used, including semi-structured interviews, stimulated recall interviews, non-participant observation, systematic observation, document analysis and validation interviews. The depth of the results is attributable to the multi-faceted methodology. Previous findings relating to the official's role were supported, such as invoking the spirit of the rules and using discretionary decision-making. The most notable discrepancy was related to the stress attributed to sport officiating, which was not found in this intramural setting. Issues related to fair play, decision-making processes and officiating systems were all explored, allowing administrators to postulate similar questions with other programs and officials.

Le but de cette étude était de développer un portrait de l'arbitrage pendant les compétitions de hockey sur glace de calibre intramural universitaire. Pendant deux ans, diverses sources furent utilisées, incluant les entrevues semi-structurées, les entrevues de rappel stimulé, l'observation non-participante, l'observation systématique, l'analyse de documents et les entrevues de validation. La richesse des résultats peut être attribuée à la méthodologie variée. Les résultats précédents portant sur le rôle des officiels furent vérifiés, par exemple pour ce qui est d'évoquer l'esprit des règles et d'utiliser un pouvoir discrétionnaire lors des décisions. Le plus grand écart avec les résultats précédents concernait le stress attribué à l'arbitrage, qui n'était pas présent en milieu intramural. Les questions reliées au fairplay, au processus de prise de décision et au système d'arbitrage furent explorées, ce qui pourrait permettre au personnel administratif de postuler des questions similaires en ce qui concerne d'autres programmes et officiels.

Intramural athletic leagues play a significant role in the university and college life of current students, staff and alumni, providing them with the opportunity to participate in a wide array of supervised athletic events. Graham (1978) foresaw the significance that intramurals would assume, and proclaimed that the changing demographics of the student body would result in intramural sports